
Toespraak Jan Van Assche 
 
Beste grootmeester, beste Hoge Raad, collega’s ridders, beste familie en vrienden, beste 
Hoeilanders, beste allemaal … 
Het voelt wat onwennig aan om vandaag zoveel mooie woorden over mezelf te horen maar, 
ik ga het niet onder stoelen of banken steken, het doet deugd en ik ben blij dat ik zelf niet 
moet oordelen of ik allemaal wel verdien. 
Ik wil dit eerbetoon daarom onmiddellijk uitbreiden naar al diegenen die in die bijna 50 jaar 
spontaan mee hun schouders gezet hebben achter al wat we samen gerealiseerd hebben, 
want daarin ligt de kern van ons leven: samen. 
 
Ik maakte voor het eerst kennis met het podium Hjdens het laatste jaar van mijn humaniora 
in het Sint-Jozefcollege te Overijse. We hadden de direcHe na een geslaagde poëzienamiddag 
kunnen overtuigen om een culturele avond te organiseren. We schrijven 1978, en de 
laatstejaars wilden toneel brengen zonder hulp van de leerkrachten. Ik bedacht het verhaal, 
schreef de liedjes en samen gingen we aan de slag.  De kracht van dat creaHef samen 
bouwen aan een theaterstuk, overweldigde mij. Ik zag de hele groep boven zichzelf 
uitsHjgen, respect krijgen voor elkaar en vooral geloven in het eigen kunnen. Ook vandaag, 
45 jaar later is ‘De Cult’, want zo noemt die avond tegenwoordig, nog alHjd vaste waarde in 
het lokaal jeugdtoneel En ja, ik ben fier dat ik toen het eerste zaadje planXe. 
 
Ik heb doorheen de jaren alHjd de kaart van het verenigingsleven getrokken. Toen we in 1980 
Radio Zoniën opstarXen, was dat met twee duidelijk doelen:  

1. Het versterken van de gemeenschap en het verenigingsleven om zo het Vlaams 
karakter van onze Druivenstreek veilig te stellen. De radio zou hierin een stuwende 
kracht worden. 

 
2. Het tweede doel was om vooral jonge mensen acHef de kans bieden hun talenten te 

ontdekken en te ontplooien. Als ik vandaag zie waar onze medewerkers van toen 
overal professioneel terecht zijn gekomen dan ben ik bijzonder trots. Wat een ploeg.  

 
Wees gerust, ik ga hier geen overzicht geven van 50 jaar verenigingswerk. Maar, als u het mij 
toestaat, wil ik kort even dieper ingaan op de missie die ik al die jaren probeer uit te dragen. 
 
Ik vermeldde daarnet al het ‘Vlaams karakter’. En al zijn er bepaalde groepen die je de rug 
toekeren als je het woord Vlaams uitspreekt -  onbegrijpelijk -, onze taal is het fundament 
van onze gemeenschap, dat wat ons allen verbindt. Wie dat verloochent, hee\ geen flauw 
benul van wat een gemeenschap is. En neen, dan gaat het niet alleen over de taal die we met 
elkaar spreken. 
Als Hoeilaart vandaag nog alHjd te boek staat als Vlaamse gemeente, dan ligt dat zeker niet 
aan de bevolkingscijfers, maar 100% aan de dynamiek, de samenhang en de kracht die ons 
Vlaams gemeenschapsleven uitstraalt. Het is onze gemeenschap die hier de boel draaiend 
houdt, die ervoor zorgt dat mensen met elkaar samenwerken, kansen krijgen, elkaar 
ontmoeten en ontdekken, leren respecteren en vriendschappen smeden.  
Het zijn onze verenigingen die de eigenheid van Hoeilaart elke dag op de kaart zeXen en 
wees gerust, de Hoeilanders is uitzonderlijk trots op zijn gemeente al sinds de eerste druif 
van Felix Sohie. 



Maar dat is nooit vanzelf gegaan en vraagt elke dag opnieuw om een immense inzet van een 
belangrijke groep trekkers, mannen en vrouwen die anderen kunnen moHveren om er samen 
voor te gaan en dingen te realiseren, in welke vorm dan ook.  
En ja, ik ben trots om een van die creaHeve trekkers te zijn en dat hee\ me al die jaren veel 
energie gekost maar zoveel vreugde en vriendschap teruggegeven. 
 
Alles waar ik voor probeer te staan, heb ik vier jaar geleden samengebundeld in de ‘Felix, de 
musical’. Honderden mensen doen samenwerken, alle talent maximaal benuXen, onze 
Hoeilaarste gemeenschap doen stralen en smeden tot een hechte groep die alles aankan … 
Het immense succes van deze producHe hee\ me nog meer overtuigd van de kracht van het 
samenwerken, het mooiste synoniem van ‘geluk’. 
 
Vier maanden na de première van Felix, de musical, brak Corona uit en ik hoef niemand hier 
uit te leggen wat dit allemaal teweeggebracht hee\. 
En al hee\ onze Hoeilaartse gemeenschap deze wereldcrisis goed overleefd, toch is de 
wereld na Corona erg veranderd. Ook voor het gemeenschapsleven, voor de verenigingen. 
De zoektocht naar leden en toeschouwers is nog nooit zo intens en moeilijk geweest. De 
traagheid waarmee de wereld na Corona op het vlak van cultuurbeleving heropstart, is 
pijnlijk. Het is alsof het virus na de mens nu ook het socio-culturele weefsel aantast en dat is 
een nieuw en onbekend gevecht. En weer ontbreekt een duidelijke gemeenschappelijke 
aanpak om dit beestje te bestrijden. 
Daarom mijn oproep naar al wie mee het beleid bepaalt, vooral lokaal, neem dit probleem 
ernsHg. Laat er ons samen niet iets maar alles aan doen om voro onze gemeenschap deze 
strijd te winnen. 
 
Sta me toe om tot slot een dankwoord te richten tot enkele mensen: 
 
In de eerste plaats de Orde van het Gulden Masker waar ik vanaf vandaag trots deel mag van 
uitmaken. Bedankt voor de erkenning. U kan op mij rekenen. 
 
Maar ook een woordje van dank aan onze Koninklijke toneelkring De Jonge Druivelaar, onze 
oudste nog bestaande Hoeilaartse cultuurvereniging met voorziXer Roger Vanhellemont. 
Met deze groep heb ik als sinds 1986, door ‘800 jaar Hoeilaart’ een mooie vriendschapsband, 
en De Jonge Druivelaar ligt die mee aan de basis ligt van dit ridderschap. Uw trouwe 
regisseur dankt u en nodigt iedereen uit op onze producHe, “TAXI, TAXI”, eind november. 
 
Ook dank aan de hele bende van ‘Felix, de musical’, om mij de kans te bieden, mijn grote 
droom te realiseren te hebben. Samen hebben we “Dromen, Durven, Denken, Doen” 
waargemaakt. 
 
Het Davidsfonds, mijn vereniging, met wie we sinds 2006 een eindeloze reeks schiXerende 
acHviteiten organisen. Beste bestuursleden en oud-bestuursleden met in het bijzonder Mia 
Soret, bedankt om elk avontuur te willen aangaan. 
 
En dan, op risico enkele mensen te vergeten: 
 



a. Ghislain Dewolf, de man die het iniHaHef genomen hee\ voor dit ridderschap. 
De energie en het enthousiasme dat hij bij het Davidsfons, De Jonge 
Druivelaar en in nog tal van andere verenigingen opwekt, is voor ons allen een 
godsgeschenk. Ghislain is een echte ‘Hoeilaartse Parel’. Bedankt, vriend. 

b. Bedankt ook Wim Maris, onze verbindingsofficier in dit mooie cultureel 
centrum wiens enthousiaste inzet de Hoeilaartse socio-culturele echt vooruit 
helpt. Onze gemeentelijke overheid bese\ niet welk een goud ze met  hem in 
handen hee\. 

c. Bedankt Beatrijs Dhont, oud cultuurambtenaar, met wie ik het gelukkig had 13 
jaar het DruivenfesHval te leiden. Onvergetelijke topjaren. 

d. Ik vermeld ook graag collega-ridder Jean-Pierre Muyldermans en echtgenote 
Josiane, die na 800 jaar Hoeilaart, het Hoeilaarts toneel een grote boost 
gaven. 

e. Bedankt Joris Bosman, Koen Mertens en Willy Vervloet, drie grote 
Hoeilanders, Koen woont wel in Kampenhout maar dat mag tegenwoordig 
geen probleem zijn, drie dikke vrienden en koffiedrinkers die mijn gebrek aan 
geschoolde muzikale kennis alHjd omtoveren tot juweeltjes en die steeds 
bereid zijn om hun Hjd mee te investeren in nieuwe muziekproducHes.  Dat 
we nog veel mogen samenwerken. 

f. Jan Vanderstraeten, vriend van vele jaren met wie ik eindeloos en kriHsch van 
gedachten kan wisselen over nieuwe ideeën en zoveel meer. Duizendmaal 
dank, Jan  

g. Marijke De Rudder en Francine Verlee, tweede dames uit de duizend waar je 
alHjd kan op rekenen. Die voor het realiseren van ‘Felix, de musical’ het 
meeste zweet gelaten hebben en mij waarschijnlijk niet alleen van mijn beste, 
vriendelijke, kant gezien hebben. Maar ze hebben de grote druk wonderwel 
weerstaan en we zien elkaar nog alHjd even graag.  

h. Mijn ouders die er al een lange Hjd niet meer zijn maar die doorheen de jaren 
al mij capriolen ondergingen en gesteund hebben. Zes jaar een radio 
huisvesten met meer dan 70 medewerkers, in eigen huis. Je moet het maar 
doen. 

i. Mijn twee broers, Wim en Dirk, die me de ruimte gegeven hebben om mijn 
ding te doen. 

j. En uiteraard mijn gezin. Mijn echtgenote Monique, die me waarschijnlijk wat 
meer thuis wil hebben maar me in alles sowieso onvoorwaardelijk steunt, en 
mijn kinderen, Marieke, Karel en Kamiel, die zich ongetwijfeld zullen afvragen 
waarom Hoeilaart zo vaak voorrang krijgt op alles, maar die ondanks dat toch 
begripvol meestappen in mijn verhaal.  

k. En tensloXe ook dank aan Hoeilaart, mijn glazen dorp aan de IJse, je bent het 
waard? 

 
Beste allemaal, sta me toe om tot slot nog een korte wens uit te spreken, een warme oproep: 
Bouw mee aan een sterke gemeenschap, toon belangstelling voor dit podium. Hoe meer wij 
respectvol samenwerken en interesse tonen voor elkaar, hoe beter deze wereld wordt. 
 
Ik reken op u. 
 



Jan Van Assche 
 


